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Verslag van de 55e vergadering van de Klankbordgroep Gebruikers Natuurterreinen Goois 

Natuurreservaat op dinsdag 28 juni 2022, aanvang 19.30 uur, locatie: Infoschuur ’t Gooi 

 

Aanwezig zijn: 

- de heer J. de Boer (voorzitter) 

- mevrouw K. Kos (directeur-rentmeester GNR) 

- de heer P. Kampen (GNR, teamleider beheer) 

- De heer J. Didderen (GNR, agendapunt 4: drones) 

- mevrouw E. van der Lof (IVN Gooi en Omstreken) 

- mevrouw M. van Unen (Koninklijke Nederlandse Hippische Sportfederatie) 

- de heer C. Dekker (Stichting Behoud Gooise Heide) 

- de heer D. Jonkers (Vereniging van Vrienden van het Gooi) 

- de heer J. Kwekkeboom (Vereniging van Vrienden van het Gooi) 

- de heer O. Langendorff (Archeologische Werkgemeenschap voor Nederland, Afdeling 

Naerdincklant) 

- de heer J. Loggen (Werkgroep Landschapsbeheer Nardinclant) 

- de heer B. van Loo (Nederlandse Toer Fiets Unie) 

- de heer B. Majoor (toehoorder namens de groep pachters) 

- de heer J. Oude Elferink (Vereniging Leefmilieu Het Gooi, de Vechtstreek e.o.) 

- de heer F. Smits (vertegenwoordiger Beheervrijwilligers GNR) 

- de heer P. Spoorenberg (Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken) 

- de heer P. van der Zande (Gooise Atletiek Club) 

- mevrouw M. Evers (verslag) 

 

Afmeldingen/afwezig: 

- de heer J.P. Alsma (Sticht Gooise Wandelsport Bond) 

- de heer J. Huijsing (Gooise Atletiek Club), wordt vervangen door de heer P. van der 

Zande 

- de heer J. Koot (K.C. Gooi- en Eemland) 

- de heer F. Prins (KNNV Afdeling Gooi) 

- de heer R. Rense (Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken), wordt vervangen door de 

heer P. Spoorenberg 

- de heer R. Stofberg (Fietsersbond, Afdeling Naarden/Bussum/Huizen) 

 

1. Opening en afwezigheidsmeldingen 

 

De heer De Boer opent de vergadering en heet allen van harte welkom. Met name de heer 

Kwekkeboom als opvolger van de heer Jonkers, de heer Van der Zande die vandaag de heer 

Huijsing vervangt en de heer Spoorenberg als vervanger van de heer Rense. 

De secretaris neemt de afwezigheidsmeldingen door. 

 

Allereerst spreekt de voorzitter een woord van dank uit voor de interessante excursie bij het 

project Voltooiing Groene Schakel en de wandeling over de nieuwe natuurbrug tussen Anna’s 

Hoeve en Monnikenberg. Bij de excursie en aansluitende broodmaaltijd nam de 

Klankbordgroep afscheid van drie leden die langere tijd zitting hadden. Het betreft de heren 

D. Jonkers (VVG), B. Bakker (Fietsersbond) en F. Sikking (beheervrijwilligers). De heer De 

Boer richt bij het begin van het overleg aan ieder van hen een persoonlijk woord van dank. 

Hierna verlaten de heren Bakker en Sikking het overleg, de heer Jonkers woont vanavond het 

overleg voor de laatste maal bij. 
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De voorzitter geeft het woord aan de heer Kwekkeboom met het verzoek zichzelf kort te 

introduceren. 

De heer Kwekkeboom vertelt sinds 1961 in Bussum te wonen, en heeft acht jaar in de 

gemeenteraad gezeten van Gooise Meren. Vanuit interesse voor de mooie omgeving waarin 

wij wonen heeft hij de functie van voorzitter van de Vereniging van Vrienden van het Gooi op 

zich genomen. 

 

De voorzitter vraagt hierna de heer Van der Zande zich ook kort voor te stellen, het is voor het 

eerst dat hij de heer Huijsing vervangt. De heer Van der Zande is van huis uit 

landschapsecoloog, heeft kennis van biologie en geniet gewoonweg als recreant en GAC–lid 

van de GNR terreinen. 

 

2. a. Evt. mededelingen en vragen/opmerkingen n.a.v. het verslag van de 54e 

vergadering d.d. 19 april 2022, en vaststelling van het verslag 

 

Het verslag van 19 april 2022 is hierbij vastgesteld. Het definitieve verslag ontvangt u 

nog ter verdere verspreiding binnen uw organisatie. 

 

Naar aanleiding van het verslag: 

Blz. 2: Recreatievisie/recreatieplan: de heer Jonkers meldt dat over dit thema een rapport 

van Alterra is verschenen en beveelt aan dit door te nemen ten behoeve van de 

recreatievisie. 

 

Blz. 5: m.b.t. de locatie in de buurt van de hoek Soestdijkerstraatweg merkt de heer De 

Boer op dat hierover iets staat in het volgende omgevingsplan van de gemeente 

Hilversum. 

 

3. Mededelingen uit bestuur en organisatie, actualiteiten 

 

De voorzitter geeft het woord aan mevrouw Kos. 

Mevrouw Kos zegt dat bij de uitnodiging van dit overleg een link is gestuurd waarmee een 

uitgebreid document met toelichting op beleid, beheer en projecten kon worden gedownload. 

Zij staat open voor vragen hierover. 

 

De heer Loggen las in het document het woord “mecenassen”, hoe is dit op te vatten. 

Mevrouw Kos antwoordt: dat is soortgelijk als weldoeners, kan ook een bedrijfsbegunstiger 

zijn. 

 

De heer Smits meldt dat in het brondocument een wandelpad wordt genoemd, dat moet een 

fietspad zijn. Mevrouw Kos laat weten dit na te laten kijken. 

 

Hierna meldt mevrouw Kos de volgende actualiteiten: 

Sinds het vorige klankbordgroep overleg zijn de regelingen, huishoudelijk reglement, statuten 

en bijbehorende documenten voor de Stichting Goois Natuurreservaat herzien en 

goedgekeurd. Hierin is ook de uittreding van gemeente Amsterdam en provincie Noord-

Holland verwerkt. De stukken gaan nu naar de notaris om vast te leggen. 

 

Met trots en blijdschap meldt mevrouw Kos dat er op 21 juni jl. gebiedsaanduidingsborden 

zijn geplaatst aan weerszijden van de A27 (zowel vanuit richting Utrecht als vanuit 

Hilversum). Het mogen plaatsen van dergelijke borden is redelijk uniek.  
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De heer Van der Velden heeft de prachtige borden ontworpen, met schapen, ree, de 

televisietoren, de toren van de St. Vitus en de aanduiding dat men door een sinds 1932 

beschermd landschap rijdt. De leden van de klankbordgroep uiten hun bewondering voor de 

fraaie borden en feliciteren GNR met de plaatsing ervan in dit 90-jarige jubileumjaar. 

 

4. Drones 

De voorzitter geeft het woord aan de heer J. Didderen, die kort voor dit agendapunt bij het 

overleg is gekomen. 

 

De heer Didderen legt gelijk een veel gestelde en belangrijke vraag voor: deze luidt: 

Mag men met een drone vliegen in/boven terreinen van GNR? 

Het antwoord is NEE 

 

Jammer genoeg is er in de praktijk verwarring over. Mensen die een drone kopen worden 

verwezen naar een website met regels over drones. Helaas staan hierop enkel gebieden oranje 

aangegeven vanuit de luchtvaartwetgeving. 

GNR hanteert echter artikel 461 restricties voor toegang tot hun terreinen. Onder “overigens 

verboden toegang” valt ook de drone, alles wat niet genoemd is mag niet. 

Op de website van GNR staat meer uitleg en een PDF. Hierin staan meer details met 

bepalingen over radiografische bestuurbare voertuigen, zoals rijden/racen met autootjes op 

een zandverstuiving. https://gnr.nl/actueel/waar-we-voor-staan/toegangsvoorwaarden-goois-

natuurreservaat/ 

 

Het geeft desondanks problemen in de gebieden en lastige gesprekken omdat mensen ervan 

uitgaan dat het vliegen wel mag volgens de algemene website over drones. Toch mag GNR 

acteren op artikel 461 en mensen verzoeken de activiteit te stoppen. 

In de toegangsvoorwaarden staat dat als de drone boven GNR gebied vliegt, GNR dit als een 

overtreding van artikel 461 ziet. Ook als de piloot zich buiten het terrein bevindt. 

Bestuurders moeten de drone in het zicht houden en buiten het terrein blijven. Het komt ook 

voor dat men een digitale bril opheeft en via de camera van de drone kijkt, maar ook dan moet 

men buiten GNR gebied blijven. 

 

Zodra iemand een terrein betreedt, dan heeft men een bordje met artikel 461 gepasseerd. 

Overigens is artikel 461 ook zondermeer van toepassing als iemand een hek overstapt of een 

omheind terrein betreedt, bijvoorbeeld van een particulier. 

Drones verstoren de dieren die op en in heidevelden leven, zoals broedvogels en kunnen 

schapen en koeien opjagen. 

Mocht u iemand zien die een drone vliegt boven een terrein van GNR, bel dan de piketdienst 

(via algemene nummer van GNR). Als GNR uit de meldingen het beeld krijgt dat op dezelfde 

locatie of tijd vaker gevlogen wordt dan gaan zij hier extra op letten. 

GNR medewerkers zullen bij het zien van drone activiteiten altijd een gesprek aanknopen. 

 

Media/cameraman – formeel verzoek 

Er kunnen wel formele verzoeken worden ingediend, en GNR beoordeeld per verzoek of zij 

vergunning verlenen/toestemming geven om met een drone in GNR gebied te zijn voor 

opnamen. In dat geval komt er ook begeleiding bij vanuit GNR. 

 

Ook specifieke doelen, zoals inventarisatie, bescherming van reekalfjes etc. kunnen in overleg 

met GNR worden toegestaan, of is GNR soms zelf de opdrachtgever van. 

 

https://gnr.nl/actueel/waar-we-voor-staan/toegangsvoorwaarden-goois-natuurreservaat/
https://gnr.nl/actueel/waar-we-voor-staan/toegangsvoorwaarden-goois-natuurreservaat/
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De heer Majoor voegt hieraan toe dat een ander specifiek doel het tellen van weidevogels is, 

wat dan meestal op een bepaald tijdstip vroeg in de ochtend plaatsvindt. 

De heer Kampen zegt dat het werken met drones in ontwikkeling is, zoals drones die 

boomziektes opsporen. 

 

De voorzitter bedankt de heer Didderen voor zijn komst en alle toelichting en informatie over 

dit onderwerp. Hierna verlaat de heer Didderen het overleg. 

 

5. MTB (Mountainbikebeleid) 

 

Voorzitter de heer De Boer geeft voor dit onderwerp het woord aan de heer Kampen. 

 

In de visie is het onderwerp analyse beheer mountainbikebeleid opgenomen. Hier wordt een 

onderzoeksbureau voor gevraagd, de uitvraag is nu gestart voor de selectie van het bureau dat 

het onderzoek gaat doen. Het onderzoek richt zich op het fietsen buiten de verharde en half 

verharde paden. Dit omdat fietsers op verharde paden mogen fietsen, en niet op het ruiterpad. 

In de toegangsvoorwaarden van de terreinen staat dat fietsen is toegestaan op alle paden en 

wegen. Er wordt niet specifiek iets vermeld over mountainbikes of andere soorten fietsen. 

Het onderzoeksbureau start met een desk-studie naar stukken die bij GNR aanwezig zijn over 

het onderwerp mountainbike(s) en ook worden er stukken van externe organisaties 

bestudeerd. Er is bijvoorbeeld bekend dat PWN bepaalde uren/tijden heeft aangewezen 

wanneer wel of niet met de mountainbike gefietst mag worden in hun terreinen. 

Er worden interviews gehouden met stakeholders, zoals boswachters en terreinmedewerkers. 

En ook met leden van de klankbordgroep en andere specifieke groepen. Het 

onderzoeksbureau is gevraagd om ook zelf consultatie in het terrein te doen (met mensen die 

op dat moment in het terrein zijn) en zelf de terreinen te bezoeken en op zaken te beoordelen 

die een rol spelen bij dit onderwerp. 

De heer Loggen vraagt of er ook tellingen worden gehouden. 

De heer Kampen antwoord dat dit erbij kan komen, afhankelijk van het onderzoeksvoorstel 

waarmee de gevraagde bureaus komen. 

Data verzamelen en tellen zijn overigens verder specifiek opgenomen in de recreatiemonitor, 

waarin alle vormen van recreatie worden geïnventariseerd en zo mogelijk geteld. 

 

De heer Van Loo laat weten dat voor het Gooi het aanleggen van single tracks nog niet op het 

programma staat, het Gooi is voor het aanleggen van speciale mountainbikeroutes ook vrij 

klein. Wel is bij de Sijsjesberg in Huizen 700 meter track aangelegd voor de jeugd tussen 8 – 

14 jaar om daar te kunnen trainen. 

Mevrouw Van Unen kent op de Utrechtse Heuvelrug verschillende paden. De ervaring is wel 

dat deze tracks mensen aantrekken, waardoor het ook drukker wordt in de omgeving 

 

De heer Spoorenberg zegt dat je nogal tegen wat vraagpunten aanloopt bij het verstoren van 

natuur door recreatie. 

 

De heer Kampen vat samen dat er eerst een uitvraag met een pakket van eisen van wat voor 

evaluatie GNR wil laten uitvoeren wordt opgesteld, en daarop zullen de offertes worden 

beoordeeld. Daarna kan het geselecteerde onderzoeksbureau starten met de evaluatie. GNR 

hoopt eind september of begin oktober te starten. In het onderzoeksvoorstel moet nog bekeken 

worden hoeveel tijd er voor nodig is, en of er op meerdere momenten analyse gedaan moet 

worden om seizoensinvloeden mee te nemen. Daarna komen er conclusies en aanbevelingen 

voor de situatie van GNR. 
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De heer Spoorenberg zegt dat een optie is om met een tussentijds stuk te komen en dan te 

bekijken wat er nog aan vraagstukken liggen of aan toegevoegd worden. 

 

De heer Dekker is van mening functies van paden duidelijk gescheiden zouden moeten zijn: 

ruiterpaden voor ruiters, fietspaden voor fietsers, wandelaar alleen op wandelpaden. 

 

De heer Van Loo merkt op dat mountainbiken oorspronkelijk voornamelijk in de winter werd 

uitgeoefend, en toerfietsen in de zomer. Het lijkt echter wel of dit door elkaar gaat lopen en 

verschuift. 

 

De heer Kampen zegt dat deze suggesties gedeeld kunnen worden met het onderzoeksbureau. 

Er zal in het proces van de evaluatie overleg gepland worden met het onderzoeksbureau, dit 

kan eventueel ook tussentijds als het niet uitkomt met een reguliere vergadering. Alle 

deelnemers van de klankbordgroep staan hiervoor open. 

 

6. Beantwoording eventuele vragen naar aanleiding van de meegestuurde 

mededelingen over beheer, beleid en communicatie en projecten 

 

Deze keer is bij het aanbieden mogelijk enige onduidelijkheid geweest. Geprobeerd is in één 

document alle bijlagen aan te bieden, hier zaten ook alle eerder verstuurde krantenknipsels bij. 

En een heel mooie presentatie die specifiek gemaakt werd voor de nieuwe 

gemeenteraadsleden en alleen ter informatie bedoeld was. 

 

De heer Kwekkeboom geeft aan interesse te hebben in de presentatie aan raadsleden. Omdat 

hij pas is toegetreden zal hij nakijken of hij deze in zijn mail heeft ontvangen. 

 

Beleid en communicatie 

De 1000 soortendag was een heel erg mooie dag, met interessante resultaten en een paar 

bijzondere vondsten. 

 

Projecten 

Het schaapscheerfeest was zeer succesvol.  

Na de zomervakantie start een campagne om uit te leggen wat GNR is en doet. 

 

Op 11 november 2022 wordt een symposium gehouden ter gelegenheid van de 90e verjaardag 

van de Stichting Goois Natuurreservaat, ook de leden van de klankbordgroep zijn uiteraard 

van harte welkom. Heeft u nog geen vooraankondiging om u in te schrijven, neem dan even 

contact op met het secretariaat.  

https://gnr.nl/gnr-symposium/ 

 

Tijdens de excursie voorafgaand aan het overleg hebben we vandaag kunnen zien hoe GNR 

alle onvermijdelijke aanleg van infrastructuur benut om zo optimaal mogelijke inrichting voor 

de natuur te bereiken.  

Wat je graag wil bij een natuurverbinding is dat alle verschillende natuurtypen erin 

voorkomen. Het gesprek komt op de natuurverbinding Hoorneboeg, hier zou 85 ha (ongeveer 

5 km lengte) een heide corridor worden in een vrij korte tijd. Ondertussen veranderde de 

opinie over hoe om te gaan met het omvormen van natuur. Daarna is er gekeken naar hoe de 

doelstelling te behouden, maar meer in een mozaïek vorm en meer gefaseerd uitvoeren. Er 

wordt langer de tijd genomen, en kleinschaliger aangepast, en in deze tijd worden de 

ontwikkelingen gemonitord. 

https://gnr.nl/gnr-symposium/
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Mevrouw van Unen vraagt of er in de omgeving van natuurverbinding Hoorneboeg nog 

afsluitingen voor ruiters te verwachten zijn. De heer Kampen meldt dat het eerder om 

kortdurend en kleinschalig werk zal gaan in het terrein. Misschien moet een keer een raster 

worden verplaatst, maar dit zullen geen grootschalige ingrepen zijn, het zal meer zijn zoals 

wel vaker wordt ervaren in het reguliere beheer met werk in het terrein. Langdurige 

afsluitingen in meerdere winters zijn niet aan de orde. 

 

7. Mededelingen uit de organisaties, tevens rondvraag 

 

de heer Loggen (Werkgroep Landschapsbeheer Nardinclant) 

Op zaterdag 2 juli is er een workshop met als thema ‘dood hout, als minibiotoop voor insecten 

en paddenstoelen’. Er komen drie deskundige sprekers, en na de lunch is er een veldexcursie 

in de omgeving van de locatie (infoschuur). 

 

de heer Smits (vertegenwoordiger Beheervrijwilligers GNR) 

De vrijwilligers hebben een nieuw kledingpakket ontvangen, waarvoor hartelijk dank. 

 

mevrouw Van der Lof (IVN Gooi en Omstreken) 

Op zaterdag 2 juli is er een kinderfeest in speelbos ’t Laer, vanwege het 10 jarig bestaan van 

het speelbos. Aanmelden kan via de website van IVN. 

 

mevrouw Van Unen (Koninklijke Nederlandse Hippische Sportfederatie) 

Door de stikstofproblematiek moet de eerste stal in Achterveld stoppen (30 gebruikers). Dit 

geeft veel onrust onder de paardenliefhebbers, want het is lastig om een plek te vinden voor 

een paard in de wei. 

De heer Spoorenberg heeft gehoord dat sommige veehouders die stoppen, juist overstappen 

naar het huisvesten van paarden. Mevrouw Van Unen zet hierbij de kanttekening dat het 

krijgen van een vergunning daarvoor wel een lastig punt is. 

Ook worden veel paardenweiden en stallen verkocht ten behoeve van woningbouw op het 

terrein. Hierdoor neemt de verstedelijking toe, en de paardenliefhebbers moeten op zoek naar 

een nieuwe plek, die moeilijk te vinden is. 

 

mevrouw Kos (GNR) 

Mogelijk is er binnenkort (per 1 september a.s.) een opvolger voor de heer Anninga, vanwege 

privacy kan mevrouw Kos nog geen naam noemen. Wellicht is hier volgend overleg meer 

over te melden, ook over de precieze rol en de taken die vervuld gaan worden. 

 

Voorzitter de heer De Boer legt de aanwezigen de keuze voor om in 2023 met de 

vergaderingen van de klankbordgroep het vergaderschema van bestuur GNR te volgen, dan 

wel weer over te gaan op het oude schema waarbij de klankbordgroep gelijkmatig over het 

jaar verdeeld overlegd, wat minder goed is afgestemd op de vergaderdata van het bestuur, 

maar waarbij meer rekening kan worden gehouden met de zomervakantieperiode. 

De leden stemmen ermee in om weer volgens de verdeling begin februari – eind mei/begin 

juni – begin oktober te overleggen. 

 

8. Sluiting 

 

De heer De Boer dankt iedereen voor hun komst vandaag en voor de actieve bijdragen aan dit 

overleg. 

Mevrouw Kos dankt ook alle aanwezigen voor hun input en graag tot ziens bij een volgende 

gelegenheid. 


